

Title (en)
Device for applying glue.

Title (de)
Leimauftragvorrichtung.

Title (fr)
Dispositif pour appliquer de la colle.

Publication
EP 0616854 A1 19940928 (DE)

Application
EP 94103839 A 19940312

Priority
DE 4309951 A 19930326

Abstract (en)

The invention relates to a gluing device for covering sheets for connecting filter plugs and cigarettes, use being made of a transfer roller which is provided with an impression and intended for transferring a corresponding glue pattern onto the covering-paper web. The aim is to improve the glue transfer. This is achieved by a supply chamber (3) which is kept under superatmospheric pressure with the glue and through which the transfer roller (2) runs. In this arrangement, use is made of a glue pump (22) which is controlled, in terms of its delivery capacity, in dependence on the speed of rotation of the transfer roller. The impression is thus more or less overfilled, in dependence on the speed of rotation, with glue such that the latter, after the passage of a doctor blade (8), expands up to an application zone (13), and extends out of the impression, to such an extent that reliable contact with the paper web (19) is ensured. <IMAGE>

Abstract (de)

Die Erfindung betrifft eine Beleimungsvorrichtung für Belagblättchen zum Verbinden von Filterstopfen und Zigaretten, wobei eine mit einer Gravur versehene Übertragungswalze zur Übertragung eines entsprechenden Leimbildes auf die Belagpapierbahn eingesetzt wird. Es ist das Ziel, die Leimübertragung zu verbessern. Erreicht wird dies durch eine mit dem Leim unter Überdruck gehaltene Vorratskammer (3) die von der Übertragungswalze (2) durchlaufen wird. Dabei wird eine in ihrer Förderleistung in Abhängigkeit von der Drehzahl der Übertragungswalze gesteuerte Leimpumpe (22) eingesetzt. Damit wird die Gravur drehzahlabhängig mehr oder weniger derart mit Leim überfüllt, daß dieser nach Passieren eines Rakels (8) sich bis zu einer Auftragzone (13) soweit entspannt und aus der Gravur herausragt, daß eine sichere Kontaktierung mit der Papierbahn (19) gewährleistet ist. <IMAGE>

IPC 1-7

B05C 1/08

IPC 8 full level

B05C 1/08 (2006.01)

CPC (source: EP)

B05C 1/0813 (2013.01); **B05C 1/0808** (2013.01); **B05C 1/083** (2013.01)

Citation (search report)

- [X] DE 3713278 A1 19871105 - WILL E C H GMBH & CO [DE]
- [X] DE 2027166 A1 19711216
- [X] US 3991708 A 19761116 - HUEBSCHMANN JOHN W, et al
- [A] DE 3526257 A1 19870129 - SUCKER & FRANZ MUELLER GMBH [DE]

Cited by

DE102009007590A1; EP2727652A1; EP2110181A2; EP0715900A3; CN1086609C; CN107999326A; CN1086608C; DE102008019434B4; CN106976743A; EP2596709A1; DE102011086796A1; JP2009254367A; EP2110182A2; DE102008019434A1; DE102008019433A1; EP2218516A2; EP2664244A2; EP3216356A1; EP2110181B1

Designated contracting state (EPC)
AT BE CH DE ES FR GB IT LI SE

DOCDB simple family (publication)

EP 0616854 A1 19940928; DE 4309951 A1 19940929

DOCDB simple family (application)

EP 94103839 A 19940312; DE 4309951 A 19930326